

[1]毕艳超,姚晓先,宋晓东,等.双通道控制旋转导弹的舵机控制研究[J].弹箭与制导学报,2014,2:25-28.

BI Yanchao, YAO Xiaoxian, SONG Xiaodong, et al. The Research on Actuator Control Used for Double-channel Control of Rolling Missile[J]., 2014, 2: 25-28.

点
击
复
制

双通道控制旋转导弹的舵机控制研究(PDF)

《弹箭与制导学报》[ISSN:1673-9728/CN:61-1234/TJ] 期数: 2014年第2期 页码: 25-28 栏目: 导弹与制导技术 出版日期: 2014-05-12

Title: The Research on Actuator Control Used for Double-channel Control of Rolling Missile

作者: [毕艳超¹](#); [姚晓先¹](#); [宋晓东¹](#); [马武举²](#)

1 北京理工大学宇航学院, 北京 100081;

2 中船重工第710研究所, 湖北宜昌 443003

Author(s): [BI Yanchao¹](#); [YAO Xiaoxian¹](#); [SONG Xiaodong¹](#); [MA Wuju²](#)

1 School of Aerospace Engineering, Beijing Institute of Technology, Beijing 100081, China;

2 CSIC-710, Hubei Yichang 443003, China

关键词: [旋转导弹](#); [舵机](#); [导弹控制](#); [制导炮弹](#)

Keywords: [spinning missile](#); [actuator](#); [missile control](#); [guided projectile](#)

分类号: TJ760.35

DOI: -

文献标识码: A

摘要: 针对应用“十”字布局鸭舵的双通道控制旋转导弹,将舵机偏转角旋转变换到准弹体坐标系下,考虑准弹体坐标系下舵机的延迟特性,用滞后角表征此延迟特性,为在准弹体坐标系下进行弹体控制提供便利。通过实验获取滞后角和舵机本身的相角滞后,理论计算和分析实验数据得到,准弹体坐标系下舵机偏转角频率较低时,滞后角近似舵机在弹体旋转频率处的相角滞后;舵机偏转角频率逐渐增加,舵机非线性严重,滞后角需实验测量。

Abstract: This paper is mainly about delay characteristics of actuator in quasi-body coordinate system of dual-channel control spinning missile with the canard deployment of “+”. The relationship between the delay characteristics of the actuator and the delay characteristics of the actuator in quasi-body coordinate system was worked out in order to provide more convenience for the control of the missile in quasi-body coordinate system. Calculation and experiment show that at a constant rotation speed of the projectile, the time-delay of the actuator in quasi-body coordinate system is approximated to that at the spinning frequency of the projectile when the signal of the deflection angle of the actuator is constant or in low frequency, but when the signal becomes in high frequency, experiment is needed to measure the time-delay of the actuator for strong nonlinear of the actuator.

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(783KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

统计/STATISTICS

摘要浏览/Viewed

全文下载/Downloads 26

评论/Comments 13

- [1] 王狂飙. 旋转导弹制导技术及应用[J]. 弹箭与制导学报, 2002,22(3): 28-31.
- [2] 付郁,杨军. 制导炮弹解耦控制研究[J]. 计算机仿真, 2009,26(10): 48-51.
- [3] 陈罗婧,刘莉,于剑桥. 双通道控制旋转导弹自动驾驶仪解耦控制研究[J]. 北京理工大学学报,2008,28(01): 11-14.
- [4] 陈罗婧,刘莉,于剑桥. 双通道控制旋转导弹自动驾驶仪回路的数学变换及其耦合性分析[J]. 北京理工大学学报, 2007,27(10): 847-850.
- [5] 钱杏芳,林瑞雄. 导弹飞行力学[M]. 北京: 北京理工大学出版社, 2000.
- [6] Theodoulis S, Morel Y, Wernert P. Modeling and stability analysis of the 155 mm spin-stabilized projectile equipped with steering fins[J]. International Journal of Modeling, Identification and Control, 2011, 14(3): 189-204.
- [7] Wernert P. Stability analysis for canard guided dual-spin stabilized projectiles,AIAA-2009-5843[R].2009.
- [8] Wernert P, Leopold F, Bidino D, et al. Wind tunnel tests and open-loop trajectory simulations for a 155 mm canards guided spin stabilized projectile[C]// AIAA Atmospheric Flight Mechanics Conference, 2008:1327-1343.
- [9] 王旭刚,王中原. 弹体滚速和舵机时间常数对炮弹制导精度的影响[J]. 南京理工大学学报, 2011,35(2): 182-186.

备注/Memo: 收稿日期:2013-06-24

作者简介:毕艳超(1984-),男,黑龙江庆安人,博士研究生,研究方向:低速滚转导弹制导与控制。

更新日期/Last Update: 2014-05-22